



# Ministry of Health

Ref: Circular No. 5/2024

Date: 4 / 04 / 2024

# وزارة الصحة

الرقم : تعميم رقم: 5/ 2024

التاريخ: 4 ابريل 2024 م

To : All Private Health Establishments-

إلى: جميع المؤسسات الصحية الخاصة -

الموضوع: إرسال العينات إلى خارج السلطنة

Subject: Outsourcing Laboratory Samples Outside the Country

We would like to inform all private health establishments that sending samples outside the Sultanate requires obtaining approval from this directorate for centers to which the samples are sent.

نود التنويه على المؤسسات الصحية الخاصة بسلطنة عمان إلى أن إرسال العينات إلى خارج السلطنة يتطلب أخذ موافقة من هذه المديرية إلى المراكز التي يتم إرسال العينات إليها. عليه، نرجو منكم تعديل أوضاعكم على النحو التالي:

Therefore, you are kindly instructed to adjust your situation as follows:

- 1- يستوجب التعاقد مع مختبرات مرجعية او مختبرات المستشفيات الخاصة في سلطنة عمان متى ما كان الفحص متوفرا.
  - 2- وفي مجال فحص الجينات الوراثية منحت الوزارة موافقه لبعض مختبرات الجينات الوراثية (مرفق).
  - 3- أي مؤسسة صحية خاصة ترغب في التعاقد مع مختبرات خارج السلطنة يستوجب ان تقدم اسماء مركزين من دولتين مختلفتين معتمدتين من أحد الإعتمادات الدولييه مثل ISO او CAP وستقوم هذه المديرية بتحديد المركز الملائم لإرسال العينات إليه. عليه، على جميع المؤسسات الصحية الخاصة تعديل أوضاعها قبل تاريخ 15/مايو/2024م وإعتبار الموضوع بالغا الأهمية.
- مرفق قائمة بالمختبرات المرجعية ومختبرات المستشفيات.

1- Contract with reference laboratories or private hospital laboratories whenever testing is available in Oman.

2- In the field of genetic testing, the Ministry granted approval to few medical laboratories, (attached)

3- Any private health institution wishing to contract with laboratories outside the country must provide the names of two centers abroad from different countries should have accreditation such as ISO or CAP, and this directorate will determine the appropriate center to send the samples to.

Accordingly, all private health institutions must amend their status before May 15, 2024 AD

Attached is a list of reference laboratories and private hospitals laboratories.

الدكتور. مهنا بن ناصر المصلي

مدير عام المديرية العامة للمؤسسات الصحية الخاصة



نسخة:

- مكتب سعادة الدكتور وكيل الوزارة للشؤون الصحية  
- مكتب سعادة الدكتور وكيل الوزارة للتخطيط والتطوير  
دوائر المؤسسات الصحية الخاصة بالمحافظات